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- osvětlující cestu těm, kteří jdou 
ve tmě

-   posilující víru těch, jejichž světlo 
občas slábne

- pomáhající těm, kteří sice mají 
dobré světlo, ale neví, jak ho sdílet 
s dalšími lidmi

- a těm, kteří mají jasné světlo a krok, 
a znají cíl, doplňující jejich pouť 
mnoha zajímavými zastaveními 
přinášejícími radost

-   pro všechny, nekřesťany i křesťany
- pro křesťany začátečníky
- pro křesťany pokročilejší
- i pro křesťany pokročilé, ne tak ani pro 

podstatu, ale pro spoustu doplňujících 
zajímavých informací z různých 
vědeckých oborů



CO JE PRAVDA? 

CO JE VE SKUTEČNOSTI ŽIVOT? JAKÝ JE JEHO ÚČEL A CÍL? 

ODKUD A KAM JDEME? PROČ ŽIJEME? 

CO ČEKÁ KAŽDÉHO ČLOVĚKA? KAM SPĚJE SVĚT? DÁ SE KŘESTAŇSTVÍ A VÍRA VE 
STVOŘENÍ A EXISTENCI BOHA, KTERÝ VŠE STVOŘIL A VŠE ŘÍDÍ, DOKÁZAT NA 

FAKTECH?  VŠE JASNĚ VYSVĚTLENO A NA DŮKAZECH ZALOŽENO, ABY KAŽDÝ MOHL 
DOJÍT K PRAVDIVÉMU POZNÁNÍ. TAKÉ K UTVRZENÍ VĚŘÍCÍM, K POSÍLENÍ VÁHAVÝM 

A VAROVÁNÍ TĚM, KTEŘÍ JDOU PO CESTĚ, KTERÁ NEVEDE K CÍLI.



„Vcházejte těsnou 
branou. Prostorná brána a 
široká cesta vede do 
záhuby a kdekdo tudy 
kráčí. Těsná brána a úzká 
cesta však vede 
k životu a málokdo 
ji nachází.“    

     Matouš 7,13

                                      „Kdo hledá najde.“

A tento seriál Vám tu pravou 
cestu  pomůže nalézt anebo, 
jestli už po ní jdete, se ještě 
utvrdit ve správném směru……

Ďábel se skutečně nezajímá, zda jdeme jeho cestou nebo  
svou vlastní cestou, pokud nejdeme Boží cestou.                      
Quillette



• PREZENTACE SE ZABÝVÁ NEZVRATNÝMI DŮKAZY O EXISTENCI BOHA A JEŽÍŠE 
KRISTA A  CO Z TOHOTO FAKTU VYPLÝVÁ PRO ŽIVOT LIDSTVA VČETNĚ PRO 
JEDNOHO KAŽDÉHO ČLOVĚKA, KTERÝ KDY ŽIL, ŽIJE A BUDE ŽÍT V PRŮBĚHU 
DĚJIN TOHO SVĚTA, JEHOŽ KONEC SE neodvratně BLÍŽÍ. Protože každý člověk, 
z kterékoliv doby,  z kterékoliv  země, kteréhokoliv náboženského vyznání 
včetně naprostého ateisty a kteréhokoliv věku( vyjma raného dětství), bez 
ohledu na jeho vzdělání, majetek nebo postavení  se musí – ať chce nebo 
nechce – rozhodnout – buď pro Ježíše nebo proti. Toto dilema – i pro ty, co o 
Ježíši dosud nikdy neslyšeli, se dá přeformulovat, byť i trochu  jinak, jak uvedl 
Cliford R.Goldstein, americký křesťanský filosof, spisovatel a vydavatel 
(narozen v roce1955)

PREZENTACE SE ZABÝVÁ NEZVRATNÝMI 
DŮKAZY O EXISTENCI BOHA A JEŽÍŠE 
KRISTA  A  CO Z TOHOTO FAKTU VYPLÝVÁ, 
JAK PRO ŽIVOT LIDSTVA,TAK PRO 
JEDNOHO KAŽDÉHO ČLOVĚKA, KTERÝ KDY 
ŽIL, ŽIJE A BUDE ŽÍT V PRŮBĚHU DĚJIN 
TOHO SVĚTA, JEHOŽ KONEC SE neodvratně 
BLÍŽÍ. 

Protože každý člověk, 
z kterékoliv doby,  z kterékoliv  země, kteréhokoliv náboženského 
vyznání včetně naprostého ateisty a kteréhokoliv věku (vyjma raného 
dětství), bez ohledu na jeho vzdělání, majetek nebo postavení  se musí – 
ať chce nebo nechce – rozhodnout – buď pro Ježíše nebo proti!!! 
/ samozřejmě s výjimkou malých dětí a těžce inteligenčně postižených lidí/



 

DÍL1.

PROČ, ODKUD, KAM, JAK …A JAK TO SOUVISÍ. Důležitost  
uváženého rozhodnutí.



NEJDŮLEŽITĚJŠÍ ROZHODNUTÍ KAŽDÉHO ČLOVĚKA V ŽIVOTĚ – PRO JEŽÍŠE NEBO PROTI.
Toto dilema – i pro ty, co o Ježíši dosud nikdy neslyšeli, se dá přeformulovat, byť i trochu  jinak, jak 
uvedl Cliford R.Goldstein, americký křesťanský filosof, spisovatel a vydavatel (narozen v roce1955):

„Žijeme ve světě, v němž dobro a zlo, spravedlnost a bezpráví spolu soupeří a usilují 
o svrchovanost. V tomto velikém duchovním konfliktu bojují jen dvě strany. Na čí stranu se 
postavíme? Jde o volbu, jejíž důsledky jsou věčné – neboť a život a smrt jsou doopravdy navěky.“         
                                 



•Denně se rozhodujeme, ať jde o  to, co budeme jíst, na co se budeme dívat,  nebo činíme 
dlouhodobější  nebo celoživotní rozhodnutí, kde a jak bude-me bydlet, jaké zaměstnání 
zvolíme, koho si vezmeme, někdy  činíme i tra-gická rozhodnutí, jako neopatrná jízda či 
neuvážený  skok do vody, jejichž důsledky  jsou mnohdy celoživotní nebo dokonce fatální. 

•Ale VOLBA PRO JEŽÍŠE NEBO PROTI, zda budeme stát na straně  Dobra, které 
zosobňuje Bůh, nebo na straně Zla, které je doménou  ďábla,  tedy volba buď pro 
život věčný  v nevýslovném štěstí  nebo ve věčném zatracení, je jedinou volbou 
přesahující lidský život! 

•JE TO NEJVĚTŠÍ VOLBA KAŽDÉHO ŽIVOTA, NEBOŤ NA ROZDÍL OD VŠECH SVĚTSKÝCH 
ROZHODNUTÍ  JSOU JEJÍ DŮSLEDKY VĚČNÉ!!!



V
 A je tragické, že velmi mnoho lidí  Boží nabídku věčného života odmítne jen 
z toho důvodu, že aniž byli seznámeni s fakty a vyslechli je, tak předem spasení 
skrze Ježíše zamítnou!!!

Takové jednání se dá přirovnat k úvaze divocha, který, když se dostal do styku civilizací , a někdo se 
mu zmínil o elektřině, neviditelném zdroji energie, a tak by hned prohlásil -  když není vidět, nedá se 
ani slyšet, ani cítit, ani uchopit, tak neexistuje! A přesto stačí jediné zmáčknutí vypínače, aby se roz-
svítil lustr, a pokoj se rozzářil jasem, byt je venku tma!!!  

Podobně Boha také nelze vidět, ani slyšet ani nahmatat. A přesto 
se v dějinách lidstva dal poznat mnohými způsoby, že existuje!

     VĚDA - 
nespočetné a jed-
noznačné důkazy 
o stvoření

     Bible - několik 
tisíc splněných pro-
roctví  a historické   

    důkazy

   Důmyslnost  
koloběhu přírod. 
procesů  a doko-
        nalá krása 
             přírody    JÍZDNÍ PLÁN 

DĚJIN AŽ DO KON-
CE, NAPLNĚNÝ JIŽ   
           Z 5/6!

      Věrohodnost  
Bible, Božího slova,
i jako knihy dějin Izra-
ele a okolních států  
      v souvislosti.

      PŘÍTOMNOST 
  BOŽÍHO SYNA JEŽÍ-
  ŠE KRISTA NA ZEMI      
        A MOC  JEHO 
          EVANGELIA



Ta je neprodávanější, 
nejvydávanější, 
nejpřekládanější, nejčetnější 
knihou světa po generace.  
Má za sebou již zdaleka 
přes 2 miliardy vydání!!!

Kvalifikované seznámení se s fakty ještě neznamená jejich nutné přijetí, Bůh si sice přeje,  aby Jeho nabídku věčného 
života každý přijal, ale nikoho násilím nenutí, nechává každému svobodnou vůli! 
Odmítat však slepě něco, o čemž vůbec nic nevím, nebo jen něco maličko od podobně neznalých lidí - JE 
POŠETILÉ a úvahy typu: „o čem nic nevím, to rovnou odmítám, ať to má jakékoliv důsledky“ jsou vždy 
nebezpečné…… A já DOUFÁM, ŽE TO NEBUDE ZROVNA VÁŠ PŘÍPAD, POKUD PATŘÍTE MEZI TY, CO  BOŽÍ NABÍDKU 
ODMÍTÁTE!

Boha stejně jako třeba elektrický proud nelze vidět, a přesto nám přináší vnitřní teplo a světlo, 
je to Jeho slovo přinášející jas všude tam, kde Ho chtějí poznat a je v knize, která se nazývá 
Bible.



BŮH

→

→

→

→
Boha sice nejde vidět, ale Jeho slovo samo o sobě už dokazuje Jeho existenci, Jeho vše-
vědoucnost i všemohoucnost, protože tato kniha obsahuje několik tisíc proroctví, je to 
historie napsaná předem. Vždyť cca ¼ této knihy, Božího původu, je prorocká! Moderní 
věda zase dokazuje Boží stvořitelskou moc. Pravdivost Božího slova lze dokázat podobně 
jako lze dokázat existenci elektřiny. Ostatně i mnoho věcí nelze vidět, ani slyšet, ani na-
hmatat  -  a přesto existují -  třeba rádiové vlnění neb zemská gravitace – a nikdo soudný 
přece neřekne, že neexistují, jen proto, že je nevidí, neslyší a nemůže si ohmatat.  Věčné 
pravdy jsou nehmotné, ale dají se poznat a pochopit, pokud je chce někdo poznat.



Jak už bylo výše zmíněné, odmítat však slepě 
něco, o čemž vůbec nic nevím, nebo jen něco 
maličko od podobně neznalých lidí - JE POŠETILÉ 
a úvahy typu: „o čem nic nevím, to rovnou 
odmítám, ať to má jakékoliv důsledky“ jsou 
vždy nebezpečné…… Skočili byste do neznámé 
vody, aniž  byste předem prozkoumali, zda tam 
nejsou u břehu pod vodou skryté útesy či 
balvany? 

Jistě že ne, bylo by to bláznovství, na něž už 
tragicky doplatilo mnoho lidí. Podobně je to 
s rozhodnutím, zda kdokoliv uzná existenci 
Boha, Jeho stvořitelské dílo a Jeho z toho 
vyplývající práva. I zde platí, odmítat Boha bez 
prozkoumání pro a proti - zvážení faktů není 
uvážené rozhodnutí hodné dospělého člověka! 
A my DOUFÁME, ŽE TO NEBUDE ZROVNA VÁŠ 
PŘÍPAD!

Kvalifikované seznámení se 
s fakty ještě neznamená jejich nutné 
přijetí, Bůh si sice přeje, aby Jeho 
nabídku věčného života každý přijal, 
ale nikoho násilím nenutí, nechává 
každému svobodnou vůli! 



•         Všichni lidé se tedy  dají rozdělit do dvou skupin, co se týká uznání existence Boha a poznání křesťanství: 
• 1.na ty, co se s ním seznámili, zajímali se o fakta – na čem  staví, co ho dokazuje atd.  A kvalifikovaně se potom, co se 

blíže seznámili s fakty, rozhodli– ať už pro nebo proti.
• 2.A na ty, co Ho bez jakéhokoliv obeznámení se s fakty zamítli,  jen na základě své vůle, protože nechtějí  si z 

různých důvodů vůbec připustit existenci Boha. Anebo – a to je další nebezpečí ohrožující uvážené rozhodnutí -  na 
základě předsudků Boha i křesťanství předem zamítli.

•          Protože - jak se může kdokoliv -  to platí pro jakékoliv rozhodování – pro 
cokoliv rozhodnout, když o tom nic moc neví, někdy vůbec nic a nebo jen 
zkresleně, co kde slyšel? 

• I ve věcech obyčejných, týkajících  se obyčejného lidského života, se  nejprve musíme seznámit s fakty.

                                                                                                                                           Žádný inteligentní ani moudrý člověk 

                                                                                                                                           se nerozhoduje v žádné podstatné věci 
                                                                                                                                           bez prozkoumání faktů,   jen na základě 
                                                                                                                                           toho, co slyšel od podobně neznalých    
                                                                                                                                           jako je sám! Například když budete        
                                                                                                                                           mít problém s elektrickým vedením, 
                                                                                                                                           zeptáte se souseda truhláře? 
•                                                                                                                                          

   

  ◄◄◄ ►►



Nebo si koupíte dům, aniž jste si ho prohlédli? Nebo auto, aniž jste se seznámili s jeho technickými 
parametry, jen proto, že jste viděli nějakou reklamu, která ho doporučovala? 
Co kdyby soudce se neseznámil předem s fakty ve spise a rozhodl o vině nebo nevině obžalovaného 
třeba jen podle toho, co o něm četl třeba v nějakém bulvárním plátku nebo co četl v komentářích 
k dotyčnému případu třeba na sociálních sítích? Zdá se Vám to nemožné? A přesto je veřejně známo, 
že sympatie nebo nesympatie lidu v jakékoliv  věci mnohdy ovlivňují ty, co mají v dané věci v něčí prospěch 
či a naopak neprospěch rozhodnout. Tedy jistě každý soudný člověk bude se mnou souhlasit v tom, že 
ke každému kvalifikovanému rozhodnutí je potřeba se se seznámit s fakty a neignorovat fakta a 
nerozhodovat se jen dle toho, co člověk o tom slyšel od známých, příbuzných nebo někde náhodně 
četl. 
I ti nejbližší lidé, jsou-li neseznámeni s pravdou a ji dokazujícími fakty, 
třeba nevěřící rodiče nám nemusí radit dobře, ne proto, že by chtěli 
radit špatně, ale proto, že sami byli uvedeni v omyl, rozhodli se jen po-
dle toho, co kde slyšeli od stejně neinformovaných lidí, jako byli sami, 
a pak to předávají dál svým dětem. Vždyť je mnoho omylů táhnoucích se dokonce přes celá staletí, jak 
dosvědčuje kterýkoliv tzv, Opravník omylů, knihy, které takové omyly popisují a vysvětlují a to se jedná o 
věci malicherné ve srovnání s věčnou budoucností. 
Mnozí lidé mají také sklon se rozhodovat na základě předsudků, již předem daných výchovou nebo 
názory bližních vzniklé předpojatosti. Je to podobné hře na tichou poštu, na začátku je nějaká 
nezkreslená věta, na konci celého řetězce uslyšíme něco zkresleného nebo dokonce zcela jiného. 
Tak i křesťanství samo je v mysli mnohých lidí s ním důkladně neobeznámených mnohdy obaleno 
mnohými předsudky, které jim pak ani nedovolí se dostat k jeho jádru.

D
R
B
Y



Jsou 2 skupiny lidí podle poznání křesťanství:
1. KŘESŤANÉ a) lidé, kteří jsou křesťany již výchovou od raného mládí
 b) lidé, kteří se z původních nevěřících v Boha  stali křesťany během života v dospělosti, ať už tím, že 
uslyšeli Boží hlas nebo se nestranně začali o křesťanství zajímat, aby se  přesvědčili o důkazech hovořících ve prospěch Boha a Bible.
 c) lidé, kteří se sice seznámili s křesťanskou naukou, a navenek vystupují jako křesťané, ale jeho učení už nepraktikují – jsou to tzv. 
nepraví nebo falešní křesťané. Sem patří i vlažní, co si vybírají z Kristova učení jen to, co se jim líbí.
2.NEKŘESŤANÉ A) ATEISTÉ - lidé, kteří jsou nevěřící a jimi zůstali, Boha i křesťanství odmítli, aniž se seznámili s  fakty a důkazy. Rozhodli 
se  zcela nekvalifikovaně, bez seznámení se s fakty, jen na základě předsudků nebo co kde slyšeli, od podobných věci neznalých laiků 
jako jsou oni sami. A přesto je dávno známo, že lidé jsou mnohdy ovlivněni ve  svém rozhodování v  čemkoliv ne ani tak tím, co se říká,   
ale tím, kdo to říká, zda je dotyčný člověk sympatický nebo je-li to náš známý nebo dokonce blízký nebo naopak, nesympatický nebo 
zcela cizí. A ničím neodůvodněná nesympatie k nějaké věci předem je PŘEDSUDEK, překážka na cestě, která, pokud ji včas  neodhodí,  
brání člověku vstoupit do chrámu poznání.

b) lidé, kteří vědomě Boha odmítli, i když byli seznámeni s fakty, kteří dokonce připouštějí nebo vědí, že Bůh existuje, ale kteří 
chtějí žít svým špatným způsobem života i nadále, proto se nechtějí Bohu podřídit. Někteří z nich i uvažovali o křesťanství, měli 
správné informace, možná i zkoušeli být křesťany, ale ve skutečnosti neměli upřímnou vůli následovat Krista a podřídit mu svou 
svévolnou povahu, odpadli a tak raději se stali ateisty.
c) lidé, kteří neodmítají Boha ne z důvodů pochyb, ale z nenávisti, jsou již tak zapleteni se satanem, že Boha jako on nenávidí
B) JINÍ lidé věřící jen v jednoho Boha
C) POHANÉ, členové polyteistických náboženství

Obecně platí, že nelze se řídit radami ani těch nejbližších, pokud věci nerozumí, tedy ne že mají nějaký názor, to má každý, ale když 
nejsou schopni argumentace pomocí faktů.  A vždy je nutno se pak zamyslet a důkladně přemýšlet. Jsou omyly a předsudky 
táhnoucí se celá staletí. Podobně jako ve hře na tichou poštu, ten něco přidá, jiný zkreslí, a výsledek? 
Křesťanství je v mysli v Boha  nevěřících lidí spojováno s tolika předsudky jako máloco jiného na tomto světě a ty pak nedovolí 
povrchním nebo předpojatým lidem dostat se k jeho jádru. Z neznalosti pak odmítnou Boží pravdy a Boží lásku a dopustí se 
nejhoršího rozhodnutí ve svém životě, když odmítnou Boha a s Ním i věčný život!!!
          



 
Rozhodnout se správně v jakékoliv věci, znamená seznámit se s objektivními informacemi, a ne na 
základě předsudků nebo toho, co kdo kde jen tak slyšel od podobně neinformovaných laiků, ať už to 
byli známí, přátelé nebo dokonce příbuzní. Tak se stane, že jedni lidé uvedou v omyl druhé, ti pak 
další, a tento řetězec špatných rozhodnutí nemá konce. Jsou omyly táhnoucí se celá staletí. Podobně 
jako ve hře na tichou poštu, ten něco přidá, jiný zkreslí, a výsledek? Křesťanství je v mysli v Boha  
nevěřících lidí spojováno s tolika předsudky jako máloco jiného a ty pak nedovolí povrchním nebo 
předpojatým lidem dostat se k jeho jádru.

LZE TVRDIT – A TO PLAT¨Í TAKŘKA  PRO COKOLIV A PRO KOHOKOLIV – ŽE V ŽÁDNÉ VĚCI SE NELZE 
DOBŘE ROZHODNOUT BEZ DŮKLADNÉHO SE SEZNÁMENÍ S FAKTY A  BEZ PŘEMÝŠLENÍ. Ale ani to 
není zárukou dobrého rozhodnutí, nechá-li se člověk ovlivňovat svým okolím nebo svými nerozum-
nými přáními nebo špatnými sklony.

Předsudek – jako myšlenková 
překážka – pokud za něj není 
falešně považována oprávněná 
blokáda vůči něčemu co je hřích 
podle Božího Desatera – často 
brání člověku mnohdy v posunu 
k něčemu lepšímu, ať se to týká 
čehokoliv. 
Je podobný překážce na překáž-
kové dráze, kterou buď člověk 
zdolá nebo ne. A některé před-
sudky jsou dokonce společensky 
nebezpečné.
 

Každý člověk se někdy v životě setkal s nějakými předsudky, i když je třeba nesdílí. Tak existují předsud-
ky vůči cizincům, i když nikdy nelze házet všechny lidi „do jednoho pytle“. Existují předsudky i vůči lidem 
jiné rasy nebo vůči ženám, i vůči některým povoláním atd. Ten nejčastější je ale právě vůči víře v 
Boha, věřícím a vůči církvím obecně..



Když chce člověk trefit nějaký cíl, musí dobře zacílit, stejně jako když chce člověk se v něčem správně 
rozhodnout, musí se nejprve seznámit s fakty, aby mohl o nich přemýšlet a „trefit“ správné rozhodnutí. 
Kdo se rozhoduje bez znalostí a přemýšlení,j je jako střelec, který střílí bez zacílení. Zcela jistě netrefí.. 
 4 typy DŮSLEDKŮ 
ŠPATNÝCH 
ROZHODNUTÍ- 
1. KRÁTKODOBÉ -
například nemoc z pro-
chladnutí,  jednání s 
důsledkem různých 
sankcí a pokut atd.
- 2. DLOUHODOBÉ -
například ¨-  nepozornost 
při řízení auta nebo pře-
cházení silnice- způsobená 
třeba telefonováním mo-
bilem –následkem může 
být havárie a těžké úrazy, 
které se léčí léta.Někdy 
takový člověk skončí i na 
vozíku NAVŽDY. To pak  
jsou následky
- 3. TRVALÉ až do konce 
života.   

VŠECHNY DŮSLEDKY 
ŠPATNÝCH 

ROZHODNUTÍ V 
ŽIVOTĚ NAKONEC 
ALE VYBLEDNOU, 

PROTOŽE I TY 
CELOŽIVOTNÍ A 
NEJZÁVAŽNĚJŠÍ 

NAPRAVÍ 

SMRT!!!

     starofrancouzské heslo



4. ULTRATRVALÉ – tj. I ZA HRANICE SMRTI AŽ NAVĚKY
Největší a jediné rozhodnutí týkající se každého člověka je rozhodnutí mezi nabídkou 
a odmítnutím věčného života. 
Je to také jediné rozhodnutí, jehož důsledky smrt nevyrovná a které přesáhne 
rámec každého lidského života!!! 

 BŮH
 
BOŽÍ NABÍDKA
VĚČNÉHO ŽI-
VOTA    LIDEM

     ANO,    
PŘIJÍMÁM

      NE,
 ODMÍTÁM

  ŠŤASTNÁ 
VĚČNOST   NA  
NOVÉ  ZEMI

TREST v pekle 
A PAK 2. smrt - 
VĚČNÁ SMRT



ROZHODOVÁNÍ LIDÍ

↙

↙ ↘

↘
Seznámení se s 
fakty bez 
předsudků

Rozhodnutí 

PRO
Rozhodnu-

tí PROTI

PŘEDSUDKY
odmítnutí bez 
zkoumání faktů 

→PROTI

      Bohužel             
takových lidí je  

většina!

5 %  

95 %



Lidé si odedávna kladli stěžejní otázky. Proč, odkud a kam? 
Ateisté na dvě z těchto otázek nedokážou odpovědět vůbec a na třetí jen špatně. Také tvrdí, že 
na úsvitu lidstva lidé, neznalí přírodních zákonů si  ze strachu sami vytvořili svá božstva a jednotlivá 
náboženství , které se prý v době moderní vědy staly zastaralými.  Tvrdí, že když lidé neměli dříve žádné 
vědecké poznání, tak všichni vyznávali nějaké náboženství  a právě že odpad od víry v Boha prudce nastal 
v době, kdy se začaly rozvíjet vědy, zejména přírodovědné obory. 

Ale je to vůbec pravda, že se věda staví proti víře? 



Ateisté tvrdí, že se žádný Stvořitel – Všemohoucí Bůh 
neexistuje a že všechno, celý náš svět, všechen život i se všemi 
živými tvory se sám vyvinul z neživé hmoty a  postupnými 
vývojem za miliony let dospěl vývoj přes opice až k člověku.

Ale jak je to doopravdy ? Opravdu by se daly miliardy lidí 
včetně největších osobností lidstva, oklamat, aby uvěřily 
v Boha, který by neexistoval? 

Uvědomme si, že všechna tři veliká monoteistická náboženství – judaismus, křesťanství a islám,  vyznávají 
jediného všemohoucího Boha, Stvořitele všeho. To je přes 4 miliardy lidí, tedy většina lidstva!

Miliardy lidí dnes i dříve věří a věřily  v Boží existenci, stejně jako mnoho zcela mimořádných 
vědců věřili a věří v Boží existenci.
Za ně všechny uvedu dva citáty nositelů Nobelovy ceny: 

 „Jak víra, tak věda vyžadují víru v Boha. Pro věřící je Bůh počátkem všeho uvažování, 
pro vědce pak jeho koncem…“                 Max Planck, nositel Nobelovy ceny za objevy v atomové fyzice 

„Přírodní jevy a víru v Boha mohou proti sobě stavět jen lidé, kteří se nevyznají ani v přírod-
ních vědách ani v teologii.                        Paul Sabatier, nositel Nobelovy ceny za chemii.



3

3 velká monoteistická náboženství jsou: 
JUDAISMUS  - vznikl cca před více než 4000 lety -  nyní má cca 20 miliónů věřících
KŘESŤANSTVÍ - vzniklo před 2000 lety a nyní má cca 2200 miliónů stoupenců
ISLÁM - vznikl  cca před 1400 lety a nyní má  přes 1500 miliónů stoupenců
-----------------------------------------------------------------------------------------------------
V současnosti  věří  v jednoho Všemohoucího Boha  – Stvořitele  celkem  4 miliardy lidí, to je více než 
polovina celého lidstva. 

A vůbec není náhodou, že právě mezi špičkovými vědci přírodních věd, včetně nositelů Nobelových cen, je kolem 80% 
věřících v Boha a dokonce přes 90% mezi významnými astronomy celého světa.
Proč? Protože právě tito lidé dokázali a dokáží nahlédnout hlouběji do tajů stvořitelského Božího díla než ostatní lidé.



h

ODKUD, PROČ, KAM A JAK –  věčné otázky lidstva?

Lidstvo odedávna, ať jako celek nebo jednotlivce, zajímaly výše uvedené otázky spojené 
s existencí světa a zejména  člověka. Jak postupně lidstvo zapomínalo na svého Stvořitele 

a odvracelo se od Něho, tak si ve své bezradnosti a ve svém strachu z přírodních sil vytvářelo 
falešné a primitivní náboženské polyteistické systémy, kde se obvykle jejich bohy stávaly ty 

bytosti nebo jevy, kterých se lidé báli a které si personifikovali. Tak se stalo, že bohy lidí se stala 
nebezpečná zvířata, jako jsou krokodýli nebo světu podle starých Řeků vládl hromovládný Zeus 

s další plejádou bohů a bůžků, z nichž každý měl něco na tomto
světě přiděleno něco na dohled. 

egyptský zvířecí bůh 
Anubis, vládce 
podsvětíegyptský bůh Seth

řecký nejvyšší bůh Zeus



To proto, že tato falešná náboženství mají jen své primitivní, lidmi stvořené bohy. Jejich bozi byli 
neživí, falešní, stvoření jen v myslích jejich tvůrců, proto i jejich náboženství bylo bezvýchodné. 

JEN TY SPOLEČNOSTI SE SVÝMI NÁBOŽENSKÝMI SYSTÉMY, KTERÉ SE ODVÍJELY OD EXISTENCE 
PRAVÉHO STVOŘITELE A JEHO SLOVA, MOHLY PRAVDIVĚ A S JISTOTOU, SKRZE POZNÁNÍ JIM 
UDĚLENÉ, ODPOVĚDĚT I NA OTÁZKU PROČ a JAK? 
TAKOVÝM POZNÁNÍM VLÁDNE KŘESŤANSTVÍ, NEJVĚTŠÍ Z MONOTEISTICKÝCH NÁBOŽENSTVÍ, 
které  bylo přímo založené bohočlověkem, Synem Boha Všemohoucího, Ježíšem Kristem, který 
v podobě člověka prožil jeden krátký lidský život.  Splnil však poslání dané mu Jeho Otcem, 
Všemohoucím Bohem. A svou smrtí otevřel každému, kdo jeho nabídku přijme, cestu k věčnému 
životu.

V zaostalejších koutech světa nadále existují tyto 
takzvaná animistická náboženství se zvířecími bohy.  
Jen tak si jednotlivé společnosti dokázaly odpovědět 
alespoň na jednu otázku – odkud? Některé ještě měly 
odpověď na otázku kam, ale žádná z nich už nedokázala 
odpovědět na otázku proč, natož jak?

masky znázorňující různé duchy a zvířecí bohy jsou 
dodnes v animismu běžné



impéria.  

Narodil se v chudé rodině v malé vzdálené zemi v malém 
zapadlém městečku na konci římského impéria.                  
Nevlastnil                                                     žádný majetek.     
Nenapsal                                                       jedinou knihu. 
Nevybudoval                                                žádnou říši 
ani nevlastnil                                               žádnou  armádu.             
  
Veřejně působil                                           jen tři roky.

Přesto všechno nikdo z lidí neovlivnil lidské dějiny tolik a tak trvale jako On. Jeho život má dodnes 
vliv na naše myšlení, filozofii, historii, kulturu, hudbu i další oblasti umění, ale především na naši 
morálku a etické postoje. Jeho učení ovlivnilo i hospodářský rozvoj všech zemí, do kterých křesťanství 
proniklo. Dokonce i počítání letopočtu se od něho odvíjí. 



 

A tuto událost ohlašo-
vala na nebi jasná září-
cí hvězda, o nichž se 
zmiňuje Bible a potvr-
zují ji i další, nežidovští 
historici a učenci. 
Tři muže,  tzv. “tři krále“, 
ve skutečnosti bohaté 
učence a astronomy, 
dovedla až k místu 
narození Ježíše.

Tak nějak velikostně podobně 
vypadal Betlém v čase narození 
Ježíše.

Dnešní Betlém s cca 1000 obyvateli.



ODKUD→KAM→PROČ→JAK
Když dokážeme, odkud jsme se tu na Zemi vzali, zda nás stvořil Bůh, nebo jen náhoda, tedy 
dokážeme-li existenci Boha a jeho stvoření, tedy to odkud, tak pak z toho vyplývá i pravdivost 
Bible, existence Ježíše Krista, a Jeho slovo nám také pak objasní, kam směřujeme, proč a jak.

Věc jasná sama rozhodnutí přináší.        Publius Syrus



BYL-LI SVĚT STVOŘEN, PAK EXISTUJE JEHO STVOŘITEL – BŮH. 
EXISTUJE –LI BŮH, PAK JE PRAVDIVÉ JEHO SLOVO BIBLE. 
JE-LI BIBLE PRAVDIVÁ, PAK JE JEŽÍŠ KRISTUS BOŽÍ SYN. 
JE-LI JEŽÍŠ KRISTUS BOŽÍ SYN, PAK JE JEHO UČENÍ PRAVDIVÉ, A MŮŽE 
NÁM DÁT VĚČNÝ ŽIVOT, PŘIJMEME-LI JEHO NABÍDKU. 

Tedy:   STVOŘENÍ ↔ BŮH→ → BIBLE 
→JEŽÍŠ KRISTUS→ → VĚČNÝ ŽIVOT

„Já jsem ta cesta, pravda i život, nikdo nepřichází k Otci než skrze mě.“

BŮ
H→ → → →

DOKÁŽEME-LI, ŽE SVĚT BYL STVOŘEN BOHEM, dokážeme i všechno uvedené výše.



PLATÍ TAKÉ : 

PRAVDIVOST STOVEK A STOVEK PROROCTVÍ BIBLE →  PRAVDIVOST CELÉ BIBLE →  TEDY JE 
PRAVDIVÉ STVOŘENÍ VŠEHO BOHEM A UČENÍ A VYKUPITELSKÉ POSLÁNÍ JEŽÍŠE KRISTA, BOŽÍHO 
SYNA.

Nemůžeme dokázat Boha nějakou rovnicí, ale můžeme dokázat stvoření, můžeme dokázat pravdivost 
Bible, a tím i to ODKUD, KAM, PROČ A JAK. Jestliže je něco stvořené, musí existovat stvořitel, existuje-li 
Stvořitel, všemohoucí a vševědoucí Bůh, zná také dějiny, a lidem dal své Slovo a poslal svého Syna na 
tento svět, všechno pak souvisí mezi sebou a vyplývá jedno z druhého. Teorie o stvoření světa je 
založená na Bohu a nazývá se kreacionismus.

Také lze dokázat: 

Důkazům z moderních věd  o stvoření 
světa a všeho v něm Bohem, získaný-
mi těmi nejlepšími vědci, se budeme 
věnovat nejprve, a to hned v dalších, 
navazujících dílech našeho seriálu.



Ipsum

Lorem ipsum dolor 
sit amet, 

consectetuer 
adipiscing elit. 

Dolor

Lorem ipsum dolor 
sit amet, 

consectetuer 
adipiscing elit. 

Sit

Lorem ipsum dolor 
sit amet, 

consectetuer 
adipiscing elit. 

Amet

Lorem ipsum dolor 
sit amet, 

consectetuer 
adipiscing elit. 

Lorem

Lorem ipsum dolor 
sit amet, 

consectetuer 
adipiscing elit. 

Lorem & Ipsum
BIBLE – PROROCKÁ KNIHA, OBSAHUJÍCÍ 
DĚJINNÉ UDÁLOSTI NAPSANÉ PŘEDEM, 
NĚKDY I PŘED STOVKAMI I PÁR TISÍCI LETY.
Proroctví je předpověď budoucích událostí. 
Splněné proroctví je velmi silným důkazem 
spolehlivosti a zejména pravdivosti Bible.
 
V Bibli je mnoho dlouhodobých předpovědí, 
zejména ve Starém zákoně. 
    

Splněná biblická proroctví jsou události, které byly předpovězeny v Bibli, které se již 
v historii odehrály.A je nutné dodat, že vše, co bylo do budoucnosti předpovězené, 

pokud se ta budoucnost již v toku času stala minulostí, se do puntíku naplnilo.Všechny 
biblické předpovědi o budoucnosti lze seskupit do 737 různých předpovědí. Z toho je 

522 různých předpovědí, které se již naplnily do puntíku, PŘESNĚ JAK Boží slovo 
řeklo, že se tak stane.

Pokud můžeme ukázat, že proroctví ve starověkých biblických rukopisech se splnila poté, co 
byly předpovědi napsány, je to zjevně ten nejsilnější důkaz přesnosti Bible, poněvadž ukazuje 
na nadpřirozený charakter Bible, protože předpovídat detaily budoucnosti s dokonalou 

přesností není přirozenou lidskou schopností, není to z lidského hlediska možné, 
o budoucnosti totiž nikdo nic přesného neví.



 Tak to bylo i s kumránskými svitky. 
                                 
                                 Eséni neboli zbožní žili v Kumránu 
                                 jako starověcí mniši a zabývali se 
                                 duchovnem. A podle vědců právě oni 
                                 jsou autory kumránských svitků, které 
                                 celé věky čekaly na své objevení. Poté
                                 byly svitky s úctou umístěny do hlině-
                                 ných nádob a pečlivě ukryty v odlehlých 
                                 pouštních jeskyních. Ležely skryté, 
                                 nedotčené a nezměněné přes 2000 let.

Písaři, pořizující kopie starých 
textů, obecně vždy patřili ve 
vé době mezi nejvzdělanější

muže své doby. Byli to učenci, 
mnohdy i učitelé Zákona, 

někdy i diplomaté a poradci 
králů. Pro přepisování textů 

platila přísná pravidla. 



Ve svém úsilí popírat, že 
Bible je nadpřirozená 

kniha, kritici Bible 
zpochybňují data, kdy byla 
proroctví napsána. Tvrdí, 

že jiní autoři vložili 
proroctví do biblického 

textu poté, co se události 
staly. 

Objev svitků od Mrtvého 
moře v roce 1947 v 

Kumránských jeskyních  
byl zásadní pro potvrzení 

stáří a původnosti  
starozákonních písem. 
Jsou přesnými kopiemi
 a datují se nejpozději 
do roku 150 před Kr.

Všechny 
důkazy 

ukazují na 
skutečnost, 
že původní 
dokumenty 

byly sepsány 
mnohem 
dříve. 

Texty Starého 
zákona jsou 
bez jakékoliv 

změny.

Bůh nechal 
nalézt texty 

pro potvrzení
Jeho slova 
právě na 
začátku 

posledních 
časů, v době 

největšího 
odpadlictví 

lidstva 
od víry! 

MRTVÍ SVĚDCI V POUŠTIMRTVÍ SVĚDCI V POUŠTI

KUMRÁNSKÉ SVITKY

Jejich stáří po zkoumání moderními vědeckými metodami nemohou 

popřít ani ateisté z řad vědců.



Všechny prorocké 
knihy Starého zákona 
jsou součástí svitků 

od Mrtvého moře. 
Dokonce i ti 

nejradikálnější a 
nejextrémnější kritici 
Bible musí připustit, 
že svitky od Mrtvého 
moře existovaly již v 
roce 150 př. n. l. a po 
této době již nemohly 
být přidány vsuvky. 

A protože mnohá 
starozákonní 

proroctví se naplnila 
po roce 150 př. n. l. 

(včetně mnoha 
proroctví o příchodu 
Mesiáše), jsou tyto 

předpovědi 
nepochybně platným 

předpovídáním 
budoucích událostí..



Ovšem nejen svitky dokazují nezměněnost  starozákonních písem a tudíž pravost. A také bez vazby 
na svitky všechna proroctví a znamení, nadpozemské, tedy Boží, vědomosti o budoucnosti, pokud 
se naplňují v dnešních časech. Pokud se předpovězená událost naplnila po vzniku svitků, tedy cca 
nejpozději po roce 150 př.Kr., naprosto je tím dokázán nadpřirozený původ proroctví. 
A takových dlouhodobých předpovědí je hodně. Nejvýznamnější je první příchod Pána Ježíše na zemi 
a znamení s tím spojená. 
Stejně tak můžeme uvažovat i s proroctvími v Novém Zákoně, například o řece Eufrates, viz dále, když došlo 
k naplnění až dlouho poté, u Eufratu až v r.2022, tedy v naší současnosti.
Pro ty největší pochybovače, co nevěří ničemu, co bylo „dávno“ a přes nálezy starých textů a jejich 
neměnnosti, by stále omílali to své, že je to „dávno“, že to bylo manipulováno, že věda je omylná, uvedu 
ten nejpádnější důkaz, ten už nemůže chtít vyvracet ani ten největší pochybovač, ale jen blázen.
A tento nezvratný důkaz mohl vzniknout a být uplatněn, až když se novověké lidstvo vymanilo z pout středověku 
a až v 19. století vzniklo obrovské náboženské oživení. To začalo už od r.1798, ale zejména okolo roku 1844 
a dále to vrcholilo, spolu s uvolněním feudálních pout a zlomením neomezené moci římskokatolické církve, která 
národům zakazovala čtení Bible. Tehdy se začala Bible tisknout v národních jazycích a v statisícových, mi-
liónových až desítkách miliónových nákladech, podle početnosti toho kterého národa. Tak byly vytištěny 
stamilióny Biblí celkem v mnoha jazycích. A když vezmeme uskutečnění jednoho z největších proroctví, vyzna-
čujícího začátek doby zvané „poslední časy“, a to vznik Izraele a obnovu jeho jazyka a také další  s tím spoje-
ná - proměnu kamenité, neúrodné, suché a cca 1900 let opuštěné země v úrodnou zemi, tak tato proroctví, 
týkajících se posledních časů. a jsou stovky dalších, k jejichž naplnění došlo v době od konce 2.světové 
války až po dnešek, které by už nikdo je nemohl dodatečně vpravit do Bible, když jich v době naplnění toho-
to největšího znamení v křesťanské době, od něhož se začíná odpočítávat konec časů, na světě už existovala 
asi miliarda, z toho stamilióny už okolo sta let staré, z doby oživení v 1.polovině 19.století. A teprve v roce 1948 
došlo k naplnění prastarých proroctví týkajících se Božího lidu, na prvním místě vznik novodobého Izraele. 



Jeremjáš 23, 3: Sám shromáždím pozůstatek svých ovcí ze všech zemí, kam 
jsem je rozehnal, a přivedu je zpět na jejich nivy a budou plodné a rozmnoží 

se.
Jeremjáš 29, 14: Dám se vám nalézt, je výrok Hospodinův, a změním váš úděl, 
shromáždím vás ze všech pronárodů a ze všech míst, kam jsem vás vyhnal, je 
výrok Hospodinův, a přivedu vás zpět na místo, odkud jsem vás přestěhoval.“

Jeremjáš 31, 8: Hle, přivedu je ze země severní, shromáždím je z 
nejodlehlejších koutů země. Bude mezi nimi slepý a kulhavý, těhotná i ta, jež 

právě porodila. Vrátí se sem veliké shromáždění.
Jeremjáš 32, 37: „Hle, já je shromáždím ze všech zemí, do nichž jsem je ve 

svém hněvu, rozhořčení a velikém rozlícení rozehnal. Přivedu je zpět na toto 
místo a usadím je v bezpečí.

Ezechiel 11, 17: Proto jim řekni: Toto praví Panovník Hospodin: Shromáždím 
vás z pronárodů, posbírám vás ze zemí, do nichž jste byli rozptýleni, a dám 

vám zemi izraelskou.
Ezechiel 34, 13: Vyvedu je z národů, shromáždím je ze zemí a přivedu je 

do jejich země. Budu je pást na izraelských horách, při potocích a na všech 
sídlištích v zemi.

Ezechiel 36, 24: Vezmu vás z pronárodů, shromáždím vás ze všech zemí 
a přivedu vás do vaší země.

Existují ještě i další proroctví ohledně budoucího Izraele z té doby. 
Prorok Jeremiáš žil v době konce Judského království a prorok Ezechiel 

žil v babylónském vyhnanství, oba proroci žili v 6.st. př.n.l.



Prorok Jeremiáš žil v době 
těsně před zničením 
Judského království 

Babylónií., v letech 626–586 
př. Kr. Prorokoval o 

událostech blízkých i velmi 
vzdálených, v posledních 

časech světa. 

 Jeremjáš 16, 15: „Jakože živ 
je Hospodin, který vyvedl 
syny Izraele ze severní 

země a ze všech zemí, kam 
je rozehnal. „Přivedu je 

zpět do země, kterou jsem 
dal jejich otcům.““

Jeremjáš 23, 8: „ Usadí se 
ve své zemi.“

Jeremjáš 6, 22: „Toto praví 
Hospodin: „Hle, ze severní 
země přichází lid, pronárod 

veliký povstává z 
nejodlehlejších koutů země.“

Již v sedmdesátých a osmdesátých letech se podařilo cca 170 000 Židů se dostat legálně 
ze SSSR do Izraele.  Asi jen 80000 z nich odešlo jinam – hlavně do USA. Po rozpadu SSSR 
a uvolnění pravidel to bylo okolo 1200000 ruských Židů, kteří se vystěhovali do Izraele.



Tato událost v posledních dnech 
bude dokonce mnohem rozsáhlejší 
nežli Mojžíšovo vyvedení Izraele 
z Egypta, jak prorokoval Jeremiáš. 
Vyvedení z Egypta bylo jednorá-
zové, kdežto vyvedení Židů ze 
vzdálené severní země, z nyněj-
šího Ruska a jeho bývalých sva-
zových zemí, z dřívějšího SSSR, 
mělo několik etap. Těch vln bylo 
několik už od konce 2.sv. války, 
dokonce i před ní, avšak největší 
odchod z Ruska byl v 90. letech 
20.století. Tito Židé se stali pro 
Izrael velkým přínosem, protože 
cca polovina z nich byla vzděla-
ná, mnozí byli špičkovými spe-
cialisty ve svých oborech. 
Dodnes, i po 30 letech, stále cca 
18 % izraelského národa mluví 
rusky.

V Rusku podle sčítání po cca 25 letech od tohoto ruského exodu zbylo cca 165000 Židů, avšak nyní 
v r.2023 se jich po vzniku rusko-ukrajinské války asi dalších 20000 vystěhovalo do Izraele, včetně i hlavního 
moskevského rabína. Zřejmě z obavy z možnosti rozšíření se této lokální války na celý evropský kontinent 

I z možnosti v rozšíření se na jadernou.

A tak se naplnila 
nejen proroctví 
o vzniku Izraele 
a imigraci Židů 
zpět do jejich 

ztracené vlasti 
po cca 2000 

letech, ale Bůh 
ještě specificky 

zjevil, že ta 
největší 

imigrační vlna 
bude 

ze vzdálené 
severní země!



                      PROROCTVÍ O ANTICKÉM MĚSTĚ TÝRU

Jedno z nejzvláštnějších dlouhodobých proroctví, jehož naplnění až do konečné-
ho, předpovězeného výsledku se uskutečňovalo během 15-ti století, je proroctví 
o starobylém fénickém přímořském městě Týru.   (Staří Féničané vytvořili na po- 
břeží Středozemního moře první městské státy, mezi nimi i Týr, a stali se zdatnými 
námořníky a obchodníky v celé této oblasti; nyní se Týr, tedy jeho ruiny nachází 
ve státě Libanon). 
V roce 590 př. n. l. Ezekiel předpověděl zničení Týru do velkých a přesných 
podrobností. (Viz Ezechiel 26). Podrobněji se o Týru dočtete na na dalších 
stránkách v jiném dílu našeho seriálu, v dílech zabývajícími se proroctvími)

Uvádíme stručný výňatek - „ "Přivedu tě proti Týru... Nabuchodonozorovi, králi babylonskému... zboří tvé věže... pošlape 
všechny tvé ulice..." (v7-11), „...položí vaše kameny, vaše dřevo a vaši půdu doprostřed vody. “ (v12-13), „…nikdy nebudeš 
znovu postaven“ (v14), „…budeš místem pro rozprostření sítí“ (v14). 
     Celá předpověď se – jako u všech biblických předpovědí -  podivuhodně naplnila do puntíku. I když 
existovaly postupně 3 starověké Týry, všechny byly zničeny, jeden z nich, ten druhý, za zvláštních 
okolností. A právě tyto ukazují, že Bůh zná budoucnost do nejmenších podrobností. Jeho vědění i moc je 
neomezená. Na minulost, přítomnost i budoucnost čehokoliv Bůh nahlíží současně, jakoby se stékaly tři 
řeky času dohromady.
     PRVNÍ TÝR – pevninský - vznikl na pobřeží moře a rozvinul se v bohaté a mocné město, které exi-
stovalo dlouhá staletí, dokud nebyl zničen babylónským králem Nabuchodonozorem v roce 573 př.n.l. 
Na obrázku vpravo dopis tyrského prince egyptskému faraónovi ze 13.st. př.Kr.
     DRUHÝ TÝR – ostrovní. Týřané se poučili z porážky a nové město vybudovali na protilehlém ostro-
vě v moři. Město bylo nedobytné z pevniny a nakonec i z moře, protože v tehdejší  době to byla námořní 
velmoc. Přesto bylo dobře opevněné ostrovní město Tyre poraženo Alexandrem Velikým v roce 330 př.nl. 



Tento starověký geniální vojevůdce (o němž v Bibli se píše ještě i v jiném proroctví) pochopil, že opevněné ostrovní 

město obklopené velkou flotilou lodí, dobýt z moře nemůže, A dobýt ho musel, jednak to byl jediný přístav, sloužící 

ještě Peršanům, které porazil, protože ostatní fénická města se mu dobrovolně vzdala, a také pyšní Tyřané svévolně 

popravili jeho vyjednavače. Tyřané příliš spoléhali na svou moc, město bylo obehnáno až 45 m vysokými hradbami, 

bylo půl kilometru od pevniny a chráněno loďstvem ze všech stran. Týr byl přece tehdejší námořní velmoc, dokonce 

jeho bohatí kupci obchodovali ještě dávno před Římany až s obyvateli Anglie. A tak Alexandr Veliký použil trosky 

z Babylóňany zničeného pevninského města, které se válely na břehu moře, a ty nechal naházet do Středo-

zemného moře mezi pevninu a ostrov tak, aby po zarovnání zeminou vytvořily cestu pro jeho armádu po su-

ché zemi, po které jednoduše jeho armáda přešla a město dobyla. Velké loďstvo nebylo Týru tak nic platné.

    

 

TŘETÍ TÝR – pevninský - postupem času vzniklo na stejném místě opět menší 

pevninské město Týr. Ale bylo rovněž velmi bohaté, již kolem roku 100 př.Kr. ra-

zilo dokonce vlastní zlaté mince. Na obrázku vlevo nahoře je dvojitý zlatý šekel 

s obrázkem řecké bohyně štěstí Tyché s věžovou korunou na hlavě. Poté, co 

bylo toto menší, přestavěné město dobyto muslimskými armádami v roce 

1291, byl starý pevninský Týr již definitivně zničen. 

Moderní město Tyre již nestojí na stejném místě jako starověké město Týr, 

ale o kus dál. Ze starověkého Týru zůstaly jen trosky, z velké části ležící v moři. 

Místo u moře, kde stál kdysi starověký pevninský Týr je nyní rybářskou 

oblastí, kde si rybáři suší své sítě.  A tak se Boží slovo naplnilo do puntíku!



Ipsum
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Lorem & Ipsum

Sit
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Lorem
Lorem ipsum dolor sit 

amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Dolor
Lorem ipsum dolor sit 

amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Až neuvěřitelnou přesnost nacházíme u všech biblických 
proroctví, což samo o sobě absolutně vylučuje jakýkoliv 
lidský původ. Stejně jako dlouhodobost proroctví to 
rovněž vylučuje. Ten, kdo umí jasně popsat, co se kdy 
a kde stane v budoucnu, třeba i za dlouhá staletí, 
musí být vševědoucí bytostí. A to je jedině Bůh!h. 
Podívejme se ještě na osudy dalších dvou měst. 
           První z nich je Samaria, hlavní město starého 
Izraele, které vzniklo v 9.stoletím kdy král Omri koupil 
tento pahorek, aby vybudoval hlavní město nově vznik-
lého Izraelského království po rozdělení původního 
židovského státu na jižní Judské království s hlavním 
městem Jeruzalémem a severní Izraelské království. 
V tomto městě byl i palác krále Achaba, nejhoršího z 
izraelských králů, na obrázku vidíme zbytek jedné stěny. 

Asi v roce 700 př. n. l. prorok Micheáš předpověděl, že Samaří se stane „hromadou trosek“ a v tros-
kách vyrostou vinice (Micheáš 1:6-7). Toto proroctví se naplnilo staletí po Micheášově proroctví a dlouho 
poté, co byly vytvořeny kopie Micheáše nalezené ve svitcích od Mrtvého moře. Přestože existence 
Severního Izraele kvůli jeho neposlušnosti Božího zákona byla poměrně krátká, r.721 př.Kr. Zanikl, jeho 
hlavní město Samaří i po zániku židovského severního státu zůstala vzkvétajícím městem, byla významným 
asyrským, pak helénským a pak i římským centrem, král Herodes ho dostal od císaře Augusta a na ejho 
počest ho přejmenoval na Sebesta (římská forma jeho jména). asi do roku 250 našeho letopočtu – 800 let 
po napsání proroctví a 400 let poté, co bylo Micheášovo proroctví zkopírováno do svitků od Mrtvého moře. 

Izajáš 46, 10: “Od počátku oznamuji, 
co se v budoucnu stane , od pradávna, 

co se ještě nestalo.“.



Lorem & Ipsum
Lorem
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Dolor
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Ipsum
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Sit
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Amet
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Consectetuer
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

Začátek i konec tohoto města byl zvláštní. Město vzniklo ne 
rozšířením a přebudováním nějaké vesnice, ale zcela nově, 
naráz, na do té doby neobydleném kopci, když je tam vybudoval 
král Omri, ačkoliv již předtím Izraelské království mělo během pou-
hých několika desetiletí 3 jiná hlavní města. A jeho konec nebyl 
jako obvykle zničením nepřáteli, i když ve své historii bylo dva-
krát hodně zničené, z toho jednou Alexandrem Velikým, tak bylo 
dalšími vládci vždy nejen obnovené, ale ještě rozšířené, nejprve 
římským generálem Pompeiem v r.63 př. Kr. a naposled Herodem. 
Jeho konec byl stejně tak mírumilovný jako jeho začátek. 

Když roku 72 založil císař Vespasianus v sousedství město Flavia Neapolis, 
ztratila Samaří-Sebasté význam a v byzantské době byla definitivně opuštěna. 
Dnešní Sebasté už není hlavní město s velkolepým palácem, ve kterém i po vyra-
bování Asyřany se našlo ještě 12 tisíc slonovinových destiček, tvořící po složení 
různé obrazy, ale je to pouhá palestinská vesnice, na jejímž kraji leží kus typické 
středomořské krajiny plné ruin. Kdybychom dnes navštívili starověkou Samaří, 
viděli bychom v opuštěných ruinách růst keře vinné révy. To ukazuje extrémně 
podrobnou přesnost biblických proroctví. Vše se děje přesně podle Božího slova!

„Hle, řekl jsem vám to
předem“  

                                         Matouš 24,25 
předem.



mořs

                                                                                                                                                                                                                                                                          Během muslimského/křižáckého období byl Sidon dobyt a znovu dobyt šestkrát. V současné době kvůli konfliktům v Libanonu tekla v ulicích Sidonu krev.

mořský hrad

současný Sidon, vpředu 

starověký mořský hrad

Sidon – město krveprolévání 

Sidon bylo město ve Fénicii, nyní v dnešním Libanonu. 
Ezechielv 28:22–23 předpovídá, že v ulicích Sidonu poteče 
krev a „meč“ bude „proti ní ze všech stran“. V průběhu sta-
letí došlo v Sidonu vícekrát k velkému krveprolití. V perských 
dobách spáchalo 140 000 Sidonců sebevraždu, než aby se 
vzdalo perské armádě. V roce 330 př. Kr. došlo k řecké invazi. 

                 
Během muslimského/křižác-
kého období byl Sidon dobyt 
a poté znovu dobyt šestkrát. 
   V současné době kvůli kon-
fliktům v Libanonu tekla v uli-
cích Sidonu vícekrát krev.



Ipsum
Lorem ipsum dolor sit 
amet, consectetuer 
adipiscing elit. 

30%70%
Lorem

jrzuuuuuuuuuuu. 

Eufrates v dobách, jak 
ho znaly stovky generací

Veletok Eufrates je řeka, která je
zmíněná v Bibli vícekrát, jednak 
jako jedna ze 4 rajských řek a také 
je spjata s biblickou předpovědí, 
určující konec časů. Až nastane 
vysychání, jsme v závěrečném čase 
dějin, až vyschne, nastane velmi 
brzo konec. Ještě v roce 2021 měla 
tato řeka, i její dvojče Tigris, skoro 
plný průtok. 
I když ne tolik jako v dřívějších do-bách, na první pohled nebylo nic znát. Ale v roce 

2022 přestala být veletokem, dnes je místy ko-
ryto zcela vyschlé nebo z ní zbyly jen zahníva-
jící louže, v nejlepším případě je z ní jen říčka. 
Vyschla i některá jezera na jejím toku. S tím přišla 
ekologická i ekonomická katastrofa pro obyvatele 
této nej-úrodnější krajiny, kolébky všech civilizací, 
zde byl ráj, Eufrates přečkal i předpotopní svět a 
po potopě se k němu vydali Noeho potomci 
a postupně zde vznikly i první městské státy. 
Z Mezopotámie byl i Bohem povolán Abrahám.

PROROCTVÍ O EUFRATU



Lorem & Ipsum

Lorem ipsum dolor sit amet, consectetuer 
adipiscing elit. Lorem ipsum dolor sit amet, 
consectetuer adipiscing elit.
Nam a nunc. Integer risus velit, facilisis eget, 
viverra et, venenatis id, leo. Proin diam augue, 
semper vitae, varius et, viverra id, felis. Fusce 
consectetuer tellus ut nisl. 

vyschlé koryto

            ...a zbyly jen louže...

A tak to vypadá dnes -  koryto Eufratu 
je vyschlé nebo jen loužovité, země-
dělská krajina okolo se proměnila 
v pustinu. Vyschnutí řeky připravilo 
milióny lidí okolo o obživu i pitnou 
vodu. Navíc vznikají epidemie, neboť 
zahnívající louže jsou plné chorobo-
plodných zárodků. Řeka Eufrates, 
mohutný veletok, který utvářel život 
lidstva a byl po dvakrát jeho kolébkou,u níž vznikly první civilizace, přestala 

existovat ke konci 6000 let určených 
lidstvu k existenci pod vládou ďábla. 
Závěrečné události, při nichž Pán Ježíš 
přijde podruhé na zem, ne už jako mi-
minko, ale jako mocný král v mocí svého 
Otce, se budou odehrávat právě zde.

"Šestý anděl vylil svou nádobu na 
velikou řeku Eufrat: a její voda 
vyschla, aby byla připravena cesta 
králům od východu slunce."               
                     Zjevení Janovo 16, 12 znamení velmi blízkého konce dějin



 Uvedli jsme zde v 1.dílu jen takovou malou ukázku splněných proroctví, kterým se budeme věnovat v mnoho-
násobně větším rozsahu ve čtyřech celých dílech a samozřejmě dílčím způsobem ještě v souvislosti s daným 
obsahem v mnoha dalších. Ale nejprve se budeme zabývat vědeckými důkazy o stvoření a tedy o vyvrácení 
evoluční teorie v samých základech.  A tak od příštího dílu se pustíme na tu dlouhou cestu, kde se budeme 
zabývat tím vším, co vyvede každého, kdo dosud bloudí a kdo má vůli, ze tmy nevědomosti a dovede ke světlu 
poznání, ke Světlu života.

„Já jsem světlo světa.“ Jan 8,12



VZNIK ATEISMU. DŮVOD. DŮSLEDKY. 
PRVNÍ KATASTROFA EVOLUČNÍ TEORIE – VZNIK ŽIVOTA!

V příštím – 2.dílu – najdete:
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